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 ارائه پیشنهادات و حل مشکل کالاهای قاچاق در گمرک 

 حل مشکل عدم توزيع نادرست دوزبلاغ به رانندگان خارجی 

 بررسی عملکرد و نتايج مصوبات قبلی 

 

به  انآب 51مورخ  روز سه شنبه 50دوازدهمین جلسه کمیسیون توسعه صادرات غیرنفتی اتاق بازرگانی گیلان رأس ساعت 

 رياست سرکار خانم رحمانی رئیس کمیسیون با حضور سرکنسول محترم روسیه و با ياد و نام خدا شروع گرديد.

در ابتدای جلسه سرکار خانم رحمانی رئیس محترم کمیسیون ضمن تشکر و سپاس از حضور رياست محترم اتاق بازرگانی و 

با  وانیم با نگاهی نو و امیدی تازهدر اين جمع صمیمانه بتانشاالله مسئولین محترم و اعضای حاضر در جلسه بیان نمودند که 

باشیم تا با حل مسائل اقتصادی بازرگانان و تجار، به  بازرگانان و تجار رسیدن به اهداف ی برایانتصاب استاندار محترم، امید

گر هستند و مسئولین گوش  جار همیشه مطالبهمان نیز برسیم. تحاصل از تجارت برای کشورهدف افزايش سود رسانی 

ما حمايت البته  .ت ها دارند اما امید ما عملی شدن تمام مطالبه گری ها می باشدشنوايی برای اين مطالبه گری ها و درخواس

فقط از مسئولین داريم. خود صادرات همراه موضوعات مرتبط با همیشه در یان را ئرياست محترم اتاق گیلان جناب آقای رضا

 و صادرات کمکمسائلی که حل شدنی هستند را بتوانیم با حمايتشان به نحو احسنت حل کنیم و به تجارت  متقاضا داري

 .نمايیم
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 مطرح شده طبق دستورجلسه: موضوعات

درصد بارهايشان را ماشین های آذربايجانی حمل می کنند، پس به اين ناوگان  18در ابتدا بیان نمودند که فرجی آقای جناب 

گردد و هزينه ها را بالا برده و در نهايت هزينه نهايی  سی دارند و کمبود اين بخش باعث مشکلات در حمل و کرايه مینیاز اسا

. با بررسی های اينجانب کشور آذربايجان نسبت شودبار در مقصد نیز بالا می رود و اين امر باعث نارضايتی کشور مقصد نیز می 

 . است دوزبلاغ نیز سخت و تعداد دوزبلاغ را کم می نمايد و در کنار آن نحوه گرفتنبه راننده های خود بی انصافی نموده 

به روسیه  ما حمل باروظیفه ايشان از سرکنسول محترم روسیه تقاضا داشتند تا مشکل دوزبلاغ را برای رانندگان آذربايجان که 

ای صادراتی در مرز روسیه پرداخت نمايند چون دوزبلاغ را دارند با گفتگوهای دوجانبه حل نمايند و هزينه دوزبلاغ برای کالاه

روسیه را کشور آذربايجان با مانع تراشی نمی دهد و اين کارها باعث ايجاد مشکلات برای ماشین هايی می شود که در 

 بزنند و به روسیه ارسال کنند. ا به ايران بیايند و بتوانند بار آذربايجان منتظر دوزبلاغ هستند ت
 

 
 

آقای دوست خواه میهمان محترم جلسه از اداره حمل و نقل جاده ای استان در ابتدا تعريفی از دوزبلاغ يا برگه تردد بین  جناب

المللی داشتند که با بیان ساده مانند کارت دعوت می ماند که هر ساله اول سال میلادی طی تفاهم نامه فی ماابین دو کشاور   

شخص شده و هر دو کشور اقدام به چاپ به اندازه توافق شده می نمايناد و در اختیاار   مبادله می شود يعنی تعداد دوزبلاغ م

به اين برگه که مقام صلاحیت دار کشاور روسایه   يکديگر قرار می دهند. زمانی که ناوگان ايرانی عازم کشور روسیه می شود 
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لی را ندارند مثل ما و کشور روسیه که دوزبالاغ را  امضا نموده نیاز دارد و در اين میان برخی کشورها، اين تبادل تردد بین المل

 حذف نموديم البته بجز زمانی که کشور ثالثی برای حمل بار برای ماشین ترانزيت در نظر گرفته شود. 

 خاش بهازارتن کاالا از آساتارا فقاط در      588ايشان همچنین اشاره کردند که آستارا مرز کشاورزی است و هم اکنون ماهیانه 

درصدی صادرات به روسیه هستیم  51درصد به روسیه بوده و امسال شاهد افزايش  08و سال قبل صادرات ما  شودت می صادرا

و آذرماه در پیک صادراتی اين مقدار بیشتر نیز می شود. از آنجايی که روسیه به کالاهای ماا نیااز دارد و همگای مای دانایم      

ها نیاز به واردات اين کالاها داشته  مشهد، گیلاس ارومیه و کیوی، آن کالاهايی که به راحتی در دسترس ما هستند مثل خربزه

 مااده به سوی ترانزيت سوق داده می شود و طبق و بايد به فکر توسعه صادرات باشیم اما در برنامه هفتم توسعه رويکرد کشور 

گردد و دبیر اين ساتاد وزارت راه   توسعه ستاد ملی گذر )ترانزيت( زيرنظر رياست جمهوری تشکیل می برنامه هفتم لايحه 15

 میلیون تن برسد. 08میلیون تن به  53ترانزيت کالا بايد از  5080می باشد و در پايان برنامه پنجم توسعه در سال 

در  غالباا تجار بیشاتری  تعداد در آستارا هم بحث ترانزيت و هم صادرات را شاهد هستیم که صادرات ارزآوری بالاتری دارد و 

، نیاز به ماشین برای حمل کاالا  ات ورود می نمايند. اما بايد به ترانزيت هم توجه شود و بر طبق نتايج به دست آمدهبحث صادر

 نیز بايد مورد توجه باشد چون با افزايش صادرات اين نیاز بیشتر از قبل حس می شود.

ست و در مسئله نوبت دهی ناوگان هاا، اولاین   ارائه کرده ا قابل توجهیدر دو سال گذشته اداره حمل و نقل در آستارا خدمات 

مرزی که اداره حمل و نقل ورود نمود مرز آستارا بوده که طی دوسال گذشته پیشرفت زيادی داشته و از جمله آن می توان باه  

 سیستم نوبت دهی اشاره نمود که از دستی به سیستمی تغییر پیدا کرده است.

 :مطرح گرديد فرآيند خروج ناوگان از کشور سه حلقه را شامل می شودهمانطور که در جلسات گذشته نیز 

 حلقه اول : بیرون درب گمرک يعنی پايانه تا مرز که مديريت ناوگان با نظم دهی و صف، آن را مديريت نموده است.

ار هام اياده آل   حلقه دوم : محوطه گمرک است و حلقه سوم درب مرزی به کشور مقصد می باشد که اين سه حلقه اگر در کنا 

 پیش روند، به نتیجه دلخواه خواهیم رسید و اختلال در هر مورد تا مرحله آخر، تمام مراحل را به چالش می کشاند. 

 

چاون   تأکید داشتندو  هاشاره نمود و مشکلات پیش روی تجار برای صادراتهای کنونی آقای قنبری در ابتدا به تحريم جناب 

اشد، رانندگان آذربايجانی کمک حالی برای حل قسمتی از مشکلات ما هستند ولی چاون  بمی ناوگان روسی برای حمل کافی ن

. البتاه از نظار   بدنبال دارددوزبلاغ ندارند عملا معطلی زيادی در پی خواهد داشت و اين بار بارهای فسادپذير مشکل زيادی را 

یاسی که رانندگان داغستانی با استفاده از آن مجال ذربايجان می تواند ريشه در روابط سآايشان مشکل در خصوص رانندگان 

 حمل بار را از رانندگان آذری را نمی دهد داشته باشد.

برای فروش کالا  داشته باشیم، بايد خواساته   متأسفانه به جای اينکه بتوانیم خیال آسوده ای برای بازاريابی و پیدا کردن بازار

 مسأله اصلا به نفع بازرگان نیست.هايمان را به حداقل ها تغییر دهیم و اين 

چون طبق جلسه هفتاه   ايشان همچنین تقاضا داشتند که بجای افزايش تعدادی آمار ورودی و خروجی، سیستم عادلانه باشد

گذشته که همراه رياست محترم اتاق بازرگانی گیلان با استاندار محترم داشتند، استاندار طبق تماس با آستارا، اين مسائله را  

 ری و  بیان نمودند که تا حصول نتیجه با تجار همراه خواهند بود.پیگی

 

بودند ضمن تشکر از بیان مشکلات از جانب تجار و بازرگانان بیاان   ان اين جلسه کمیسیونروسیه که میهممحترم سرکنسول 

پیگیری های لازم را با تماس  ،در جلسه نیز با دريافت نامه از اتاق بازرگانی در خصوص دستور جلسات نمودند که قبل از حضور

های متعدد با کشور روسیه انجام دادند و به صورت جدی باز هم پیگیر بوده تا به نتیجه ای که به نفع هر دو کشور باشد برسند 

و از تجار حاضر در جلسه خواستند تا حتما گزارشات خود را در خصوص اينکه کالاهای ايرانی که در آذربايجان مدت زيادی به 
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مدت با کشاور روسایه   بلندطر دوزبلاغ معطل می شوند را برای کنسولگری ارسال نمايند چون آذربايجان قرارداد همکاری خا

 .شده است دیتاکو جنوب شمال  سعه کريدوروبر توسعه و تسهیل ترانزيت در حمل و نقل و ت 18و  12 مادهدارد و در 

 

داشتند که  عنوانتدا د از اتمام صحبت اعضای محترم کمیسیون، ابن بعآقای رضائیان رياست محترم اتاق بازرگانی گیلاجناب 

بايد بتوانیم با اهتمام، مشکلات را مرحله به مرحله حل نمايیم. ايشان همچنین بیان نمودند که طبق صحبتی که باا اساتاندار   

ر هستند و بايد بین تجار و اداره محترم داشتند و پیگیری های متعدد در خصوص مشکلات آستارا تا حصول نتیجه در کنار تجا

 حمل و نقل و گمرک و انبارهای عمومی عدالت برقرار گردد تا به هدف خود برسیم.

 

تبادل نظر در خصوص سه حلقه ورودی، گمرک و پايان حمال و نقال تاا     کمیسیون، بهجناب آقای پرورش نائب رئیس محترم 

 مسئولین ذی ربط اشاره داشتند.آستارا و  رسیدن به مقصد صادرات با حضور فرماندار

 

 ترانزيتآقای جلالی فر نائب رئیس محترم در رابطه با موضوع جلسه بیان نمودند که ما در جلسه فوق موضوع صادرات و جناب 

را پیش رو داريم که در مبحث صادرات با دو نوع کالای فسادپذير و عادی روبرو هستیم که اولويت ما کالاهای فساادپذير مای   

 چون محصولات کشاورزی بايد سالم به کشور مقصد برسند تا به اقتصاد کشور ضربه وارد نشود. باشد

، هزينه های ايشان همچنین به ناوگان دريايی اشاره داشتند که ظرفیت بالايی دارد که بخاطر عدم استفاده تجار از اين ناوگان

ی ندارند پس بايد بتوان مقداری از کالاهای خشک و ترانزيت را به ها با هم برابر آن بالا رفته است چون تراز درآمد و هزينه آن

سمت ناوگان دريايی هدايت کنیم. البته بايد به مشکل لايه روبی  در بحث ناوگان دريايی آستارا نیز اشااره کارد کاه مشاکل     

 زيادی برای صادرات از طريق اين ناوگان را در پی دارد. 

 تعبیه شود که هیچ اختلال و دخالت انسانی باعث بروز مشکل نگردد.در بحث نوبت دهی نیز بايد سیستمی 

 

جمع بندی صحبت های رياست محترم اتااق و اعضاا و میهماناان محتارم      محترم اتاق نیز در انتها با دبیرجناب آقای توکلی 

ن در جلسات کارشناسی جناب آقای دوست خواه اشاره داشتند که بايد بتوا در صحبت جلسه، به موضوع سه حلقه مورد اشاره

های رسایدن باه    با ارائه راهکار باعث اتصال بهتر اين سه حلقه گرديد. همچنین در خصوص برنامه هفتم توسعه رويکرد و راه

رات زمینی، هوايی، ريلی و دريايی بیان نمودند که قطعا در جلسه کارشناسی  بیشتر به اين موضوع برنامه بهتر در خصوص صاد

  باشد.همراه بخش خصوصی نیز بتواند همراه دولت برای رسیدن به بهترين نتیجه  توجه می شود تا

 

 

 

 مصوبات جلسه:

  برگزاری جلسه با حضور استاندار محترم و فرماندار آستارا 

 دعوت کلیه ذی نفعان موضوع جهت  درب مرزی به کشور همسايه در خصوص سه حلقه ورودی و محوطه گمرک و(

 دعوت به جلسه کارشناسی

 


